

427791-2026 - Competition

Germany – Research consultancy services – Beratungsleistungen zur strategischen Beratung der Fraunhofer-Institute - PR1236059 - 9777 - I

OJ S 118/2026 22/06/2026

Contract or concession notice – standard regime

Services

1. Buyer

1.1. Buyer

Official name: Fraunhofer-Gesellschaft - Einkauf B12

Email: einkauf@zv.fraunhofer.de

Legal type of the buyer: Public undertaking

Activity of the contracting authority: General public services

2. Procedure

2.1. Procedure

Title: Beratungsleistungen zur strategischen Beratung der Fraunhofer-Institute - PR1236059 - 9777 - I

Description: Beratungsleistungen zur strategischen Beratung der Fraunhofer-Institute

Procedure identifier: c3b16aee-1aad-47d1-a168-5052597138ab

Internal identifier: PR1236059 - 9777 - I

Type of procedure: Negotiated with prior publication of a call for competition / competitive with negotiation

The procedure is accelerated: no

2.1.1. Purpose

Main nature of the contract: Services

Main classification (cpv): 73210000 Research consultancy services

2.1.2. Place of performance

Town: München

Postcode: 80686

Country subdivision (NUTS): München, Kreisfreie Stadt (DE212)

Country: Germany

Additional information: Die Leistung soll an 4 - 5 Tagen /Woche nach notwendigem Aufwand erbracht werden. Ort der Leistungserbringung ist am jeweiligen Institut.

2.1.4. General information

Legal basis:

Directive 2014/24/EU

vgv -

2.1.6. Grounds for exclusion

Sources of grounds for exclusion: Notice, Procurement Document, European Single Procurement Document (ESPD)

Analogous situation like bankruptcy, insolvency or arrangement with creditors under national law:

Corruption:
Participation in a criminal organisation:
Agreements with other economic operators aimed at distorting competition:
Breaching of obligations in the fields of environmental law:
Money laundering or terrorist financing:
Fraud:
Child labour and including other forms of trafficking in human beings:
Insolvency:
Breaching of obligations in the fields of labour law:
Assets being administered by liquidator:
Misrepresentation, withheld information, unable to provide required documents or obtained confidential information of this procedure:
Conflict of interest due to its participation in the procurement procedure:
Direct or indirect involvement in the preparation of this procurement procedure:
Grave professional misconduct:
Early termination, damages, or other comparable sanctions:
Breaching of obligations in the fields of social law:
Breaching obligation relating to payment of social security contributions:
Business activities are suspended:
Breaching obligation relating to payment of taxes:
Terrorist offences or offences linked to terrorist activities:
Breaching of obligations set under purely national exclusion grounds: Es gelten alle einschlägigen zwingenden wie fakultativen Ausschlussgründe, die durch nationales Recht normiert sind. Beleg des Nichtvorliegens von Ausschlussgründen über Eigenerklärung.

5. Lot

5.1. Lot: LOT-0000

Title: Beratungsleistungen zur strategischen Beratung der Fraunhofer-Institute - PR1236059 - 9777 - I

Description: Vor dem Hintergrund knapper werdender öffentlicher Haushalte und voraussichtlich verhaltener Wirtschaftsdynamik in Deutschland und Europa hat die FhG als zentrales Steuerungsinstrument einen Krisenpräventions- & Krisenreaktionsprozess (K&K-Prozess) etabliert. Ziel ist die weitere Stärkung der Resilienz der 75 Fraunhofer-Institute, und bei Notwendigkeit die Einleitung der Sanierung über einen einheitlichen von Vorstand abgenommenen Prozess.

Internal identifier: LOT-0000

5.1.1. Purpose

Main nature of the contract: Services

Main classification (cpv): 73210000 Research consultancy services

Options:

Description of the options: Kostenneutrale Verlängerungen sind ggf. möglich.

5.1.2. Place of performance

Town: München

Postcode: 80686

Country subdivision (NUTS): München, Kreisfreie Stadt (DE212)

Country: Germany

Additional information: Die Leistung soll an 4 - 5 Tagen /Woche nach notwendigem Aufwand erbracht werden. Ort der Leistungserbringung ist am jeweiligen Institut.

5.1.3. Estimated duration

Start date: 15/09/2026

Duration end date: 14/09/2029

5.1.4. Renewal

Maximum renewals: 1

Other information about renewals: Option auf einmalige Verlängerung.

5.1.5. Value

Maximum value of the framework agreement: 2 000 000,00 EUR

5.1.6. General information

Reserved participation:

Participation is not reserved.

The names and professional qualifications of the staff assigned to perform the contract must be given: Not required

Procurement Project not financed with EU Funds.

The procurement is covered by the Government Procurement Agreement (GPA): yes

This procurement is also suitable for small and medium-sized enterprises (SMEs): yes

Additional information: #Besonders auch geeignet für:other-sme#

5.1.7. Strategic procurement

Aim of strategic procurement: No strategic procurement

5.1.9. Selection criteria

Sources of selection criteria: Notice, Procurement Document

Criterion: References on specified services

Description of selection criterion: Erfahrungen im Bereich Finanzanalyse Drei

Referenzprojekte: Erfolgreiche Erstellung einer Finanzanalyse mit Ertrags-/ Kostenstruktur, Kundenstruktur, Profitcenter-Rechnung, Mittelfristplanung, Bilanzierung und

Jahresabschluss Themen für eine überregionale, komplexe Organisation mit mehr als 10.000 Mitarbeitenden. Beratungszeitraum in Summe: <3 Jahre = 25 Punkte 3 - 6 Jahre = 50 Punkte 7 - 10 Jahre = 75 Punkte >10 Jahre = 100 Punkte Es können maximal 100 Punkte erreicht werden.

Erfahrungen im Bereich Sanierung und Restrukturierung Drei Referenzprojekte:

Erfolgreiche Erstellung eines Sanierungsplanes und erfolgreiche Durchführung einer

Sanierung und Restrukturierung einer überregionalen, komplexen Verwaltung für eine

Organisation mit mehr als 10.000 Mitarbeitenden. Beratungszeitraum in Summe: <3 Jahre =

25 Punkte 3 - 6 Jahre = 50 Punkte 7 - 10 Jahre = 75 Punkte >10 Jahre = 100 Punkte

The criteria will be used to select the candidates to be invited for the second stage of the procedure

Criterion: Relevant educational and professional qualifications

Description of selection criterion: Experten-Know-How Strategieberatung für öffentlich

geförderte Forschungsorganisationen Mindestens 3 Jahre Erfahrung in der strategischen

Beratung und Business-Modellentwicklung in Forschungsmärkten von öffentlich geförderten

Forschungsorganisationen und Führungskräften auf Top-Management-/C-Level-Ebene. Bitte

reichen sie als Nachweis 3 CVs eines potenziellen Berater-Teams (Senior- und Junior

Berater) ein. Die Punkte berechnen sich über die kumulierte Anzahl der Erfahrung der Berater in Jahren. 3 Jahre = 25 Punkte 4 - 6 Jahre = 50 Punkte 7 - 10 Jahre = 75 Punkte > 10 Jahre = 100 Punkte Es können maximal 100 Punkte erreicht werden.

The criteria will be used to select the candidates to be invited for the second stage of the procedure

Criterion: Financial ratio

Description of selection criterion: Umsatz der letzten 3 Geschäftsjahre <https://vergabe.fraunhofer.de/NetServer/SelectionCriteria/54321-Tender-19938fd4520-29b30d48582a39b2>

Information about the second stage of a two-stage procedure:

Minimum number of candidates to be invited for the second stage of the procedure: 3

Maximum number of candidates to be invited for the second stage of the procedure: 4

The procedure will take place in successive stages. At each stage, some participants may be eliminated

The buyer reserves the right to award the contract on the basis of the initial tenders without any further negotiations

5.1.10. Award criteria

Criterion:

Type: Quality

Name: Sanierungskonzept

Description: Darstellung eines Konzepts für die Erstellung eines Sanierungsplans

Category of award weight criterion: Weight (percentage, exact)

Award criterion number: 65

Criterion:

Type: Price

Name: Preis

Description: Bewertet wird der Preis für die Beratung eines Instituts mittlerer Größe

Category of award weight criterion: Weight (percentage, exact)

Award criterion number: 35

5.1.11. Procurement documents

Languages in which the procurement documents are officially available: German

Address of the procurement documents: https://vergabe.fraunhofer.de/NetServer/TenderingProcedureDetails?function=_Details&TenderOID=54321-Tender-19ebb08f441-706aacda164ffb11

5.1.12. Terms of procurement

Terms of the procedure:

Estimated date of dispatch of the invitations to submit tenders: 24/07/2026

Terms of submission:

Electronic submission: Allowed

Address for submission: <https://vergabe.fraunhofer.de>

Languages in which tenders or requests to participate may be submitted: German

Electronic catalogue: Not allowed

Variants: Not allowed

Tenderers may submit more than one tender: Allowed

Deadline for receipt of requests to participate: 20/07/2026 10:00:00 (UTC+02:00) Eastern European Time, Central European Summer Time

Information that can be supplemented after the submission deadline:

At the discretion of the buyer, all missing tenderer-related documents may be submitted later.

Additional information: Siehe Vergabeunterlagen

Terms of contract:

The execution of the contract must be performed within the framework of sheltered employment programmes: No

Conditions relating to the performance of the contract: Bei evtl. Einsatz von Nachunternehmern sind diese zu benennen, ihre Eignung ist ebenfalls anhand der unter "Ausschreibungsbedingungen" aufgeführten Eignungskriterien nachzuweisen. Ferner ist zu bestätigen, dass sie im Auftragsfall zur Verfügung stehen; deren Anteil am Umfang des Auftragsgegenstandes ist darzulegen.

Electronic invoicing: Allowed

Electronic ordering will be used: no

Electronic payment will be used: no

5.1.15. Techniques

Framework agreement:

Framework agreement, without reopening of competition

Maximum number of participants: 100

Information about the dynamic purchasing system:

No dynamic purchase system

5.1.16. Further information, mediation and review

Review organisation: Vergabekammern des Bundes

Information about review deadlines: Ein Nachprüfungsantrag ist unzulässig, soweit mehr als 15 Kalendertage nach Eingang der Mitteilung des Auftraggebers, einer Rüge nicht abhelfen zu wollen, vergangen sind (§ 160 Abs. 3 Satz 1 Nr. 4 GWB). Ein Nachprüfungsantrag ist zudem unzulässig, wenn der Zuschlag erfolgt ist, bevor die Vergabekammer den Auftraggeber über den Antrag auf Nachprüfung informiert hat (§§ 168 Abs. 2 Satz 1, 169 Abs. 1 GWB). Die Zuschlagserteilung ist möglich 15 Kalendertage nach Absendung der Bieterinformation nach § 134 Abs. 1 GWB. Wird die Information auf elektronischem Weg oder per Fax versendet, verkürzt sich die Frist auf zehn Kalendertage (§ 134 Abs. 2 GWB). Die Frist beginnt am Tag nach der Absendung der Information durch den Auftraggeber; auf den Tag des Zugangs beim betroffenen Bieter und Bewerber kommt es nicht an. Die Zulässigkeit eines Nachprüfungsantrags setzt ferner voraus, dass die geltend gemachten Vergabeverstöße 10 Kalendertage nach Kenntnis gegenüber dem Auftraggeber gerügt wurden (§ 160 Abs. 3 Satz 1 Nr. 1 GWB). Verstöße gegen Vergabevorschriften, die aufgrund der Bekanntmachung erkennbar sind, müssen spätestens bis zum Ablauf der in der Bekanntmachung benannten Frist zur Bewerbung oder zur Angebotsabgabe gegenüber dem Auftraggeber gerügt werden (§ 160 Abs. 3 Satz 1 Nr. 2 GWB). Verstöße gegen Vergabevorschriften, die erst in den Vergabeunterlagen erkennbar sind, müssen spätestens bis zum Ablauf der Frist zur Bewerbung oder zur Angebotsabgabe gegenüber dem Auftraggeber gerügt werden (§ 160 Abs. 3 Satz 1 Nr. 3 GWB).

Organisation providing additional information about the procurement procedure: Fraunhofer-Gesellschaft - Einkauf B12

Organisation providing more information on the review procedures: Fraunhofer Gesellschaft zur Förderung der angewandten Forschung e.V.

8. Organisations

8.1. ORG-7001

Official name: Fraunhofer-Gesellschaft - Einkauf B12

Registration number: DE 129515865
Postal address: Hansastraße 28
Town: München
Postcode: 80686
Country subdivision (NUTS): München, Kreisfreie Stadt (DE212)
Country: Germany
Contact point: Einkauf Dienstleistungen und Energie
Email: einkauf@zv.fraunhofer.de
Telephone: +49891205-0
Internet address: <https://vergabe.fraunhofer.de/>
Buyer profile: <https://vergabe.fraunhofer.de/NetServer/>

Roles of this organisation:

Buyer
Organisation providing additional information about the procurement procedure

8.1. ORG-7004

Official name: Vergabekammern des Bundes
Registration number: t:022894990
Postal address: Kaiser-Friedrich-Straße 16
Town: Bonn
Postcode: 53113
Country subdivision (NUTS): Bonn, Kreisfreie Stadt (DEA22)
Country: Germany
Email: vk@bundeskartellamt.bund.de
Telephone: +49 228 9499-0

Roles of this organisation:

Review organisation

8.1. ORG-7005

Official name: Fraunhofer Gesellschaft zur Förderung der angewandten Forschung e.V.
Registration number: DE-129515865
Postal address: Hansastraße 27c
Town: München
Postcode: 80686
Country subdivision (NUTS): München, Kreisfreie Stadt (DE212)
Country: Germany
Email: einkauf@zv.fraunhofer.de
Telephone: +49 89 1205-0
Internet address: <https://www.fraunhofer.de>

Roles of this organisation:

Organisation providing more information on the review procedures

8.1. ORG-7006

Official name: Datenservice Öffentlicher Einkauf (in Verantwortung des Beschaffungsamts des BMI)
Registration number: 0204:994-DOEVD-83
Town: Bonn
Postcode: 53119
Country subdivision (NUTS): Bonn, Kreisfreie Stadt (DEA22)
Country: Germany
Email: noreply.esender_hub@bescha.bund.de

Telephone: +49228996100
Roles of this organisation:
TED eSender

Notice information

Notice identifier/version: 24e9bb7a-4e51-450a-ab32-3907e9fd227e - 01
Form type: Competition
Notice type: Contract or concession notice – standard regime
Notice subtype: 16
Notice dispatch date: 18/06/2026 16:42:34 (UTC+02:00) Eastern European Time, Central European Summer Time
Languages in which this notice is officially available: German
Notice publication number: 427791-2026
OJ S issue number: 118/2026
Publication date: 22/06/2026